
Protokół nr XLIV/2023
z sesji Rady Powiatu Chodzieskiego,

która odbyła się w dniu 21 czerwca 2023 r.
w Młodzieżowym Domu Kultury w Chodzieży

Obrady XLIV sesji Rady Powiatu Chodzieskiego w dniu 21 czerwca 2023 r.  rozpoczęto         
o godz. 12:00, a zakończono o godz. 14:20 tego samego dnia.                                                    
W posiedzeniu wzięło udział 16 radnych.                                                                                    
Obecni:                                                                                                                                          
1. Ewa Burzyńska 
2. Kinga Buszkiewicz 
3. Roman Chmara 
4. Dariusz Gapiński 
5. Julian Hermaszczuk 
6. Mirosław Juraszek 
7. Tomasz Kaczuba 
8. Mateusz Krojenka 
9. Barbara Ksycka 
10. Remigiusz Nowak 
11. Dariusz Rybarczyk 
12. Waldemar Straczycki 
13. Stanisław Tadej
14. Adrian Urbański 
15. Mariusz Witczuk 
16. Jakub Wójcik
17. Franciszek Wyrwa 

1. Otwarcie sesji.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański o godz. 12:00 otworzył XLIV sesję                
i powitał przybyłych na sesję gości.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański poprosił o potwierdzenie quorum i 
stwierdził, iż w XLIV sesji  bierze udział 16 radnych więc obrady są prawomocne.                  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

3. Przedstawienie porządku obrad.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański poinformował, że jest wniosek Zarządu o 
wprowadzenie do porządku obrad czterech projektów uchwał.
Pierwsza była uchwała w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania Komendanta 
Powiatowego Policji w Chodzieży o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 
powiatu chodzieskiego za rok 2022.  Przystąpiono do głosowania.
Głosowano w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad punktu 8. Podjęcie uchwał w sprawach w ppkt.a) uchwały 
w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji w Chodzieży 
o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu chodzieskiego za rok 
2022. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
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Wyniki imienne:
ZA (16)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Julian Hermaszczuk, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 
Jakub Wójcik, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Gapiński 
Druga była uchwała w sprawie przyjęcia informacji Komendanta Państwowego PSP w 
Chodzieży o stanie bezpieczeństwa powiatu chodzieskiego w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej za rok 2022. 
Głosowano w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad w punkcie 8 ppkt b) uchwały w sprawie przyjęcia 
informacji Komendanta Państwowego PSP w Chodzieży o stanie bezpieczeństwa powiatu 
chodzieskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej za rok 2022. Przystąpiono do 
głosowania.
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Julian Hermaszczuk, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 
Jakub Wójcik, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Gapiński 
Trzecia była uchwała w sprawie przyjęcia informacji Państwowego Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego w Chodzieży o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu chodzieskiego za rok 
2022. Przystąpiono do głosowania.
Głosowano w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad w punkcie 8 ppkt c) uchwały w sprawie przyjęcia 
informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Chodzieży o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego powiatu chodzieskiego za rok 2022. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Julian Hermaszczuk, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 
Jakub Wójcik, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Gapiński 
Czwarta była uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023. Przystąpiono do 
głosowania.
Głosowano w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad w punkcie 8 ppkt d) uchwały w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na rok 2023.
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)

2



Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Julian Hermaszczuk, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 
Jakub Wójcik, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Gapiński 
Następnie przystąpiono go kolejnego głosowania.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia porządku obrad z wprowadzonymi zmianami. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Julian Hermaszczuk, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 
Jakub Wójcik, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Gapiński                                                                                                                           

Porządek obrad XLIV sesji został przyjęty i przedstawiał się następująco:
   1. Otwarcie sesji.  
   2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
   3. Przedstawienie porządku obrad.
   4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
   5. Sprawozdanie Starosty Chodzieskiego z działalności Zarządu Powiatu w okresie   
       między sesjami.  
  6.  Rozpatrzenie raportu o stanie Powiatu Chodzieskiego za 2022 rok.
      a)  przedstawienie raportu o stanie Powiatu Chodzieskiego za 2022 rok,
      b) debata,
      c) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania.
  7.  Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
        za 2022 rok.
        a) przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
            budżetu za 2022 rok,
        b) przedstawienie informacji o stanie mienia,
        c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu 
            z wykonania budżetu za 2022 rok,
        d) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Chodzieskiego w sprawie
            udzielenia Zarządowi Powiatu absolutorium i opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej
            w Poznaniu o tym wniosku,
        e)  dyskusja,
        f)  podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
             sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu za 2022 rok,
        g)  podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z wykonania budżetu za 2022 rok.
8. Podjęcie uchwał w sprawach:
    a) przyjęcia rocznego sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji w Chodzieży 
        o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu chodzieskiego 
        za rok 2022,
    b) przyjęcia informacji Komendanta Państwowego PSP w Chodzieży o stanie 
        bezpieczeństwa powiatu chodzieskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej 
        za rok 2022,
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    c) przyjęcia informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Chodzieży
        o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu chodzieskiego za rok 2022,
    d) zmiany uchwały budżetowej na rok 2023.
   9. Interpelacje i zapytania radnych.
  10. Wolne głosy i oświadczenia.
  11. Zakończenie obrad.
                                                                                                                                                  
Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.                                                                     
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański zapytał, czy są jakieś uwagi do protokołu. 
Uwag nie było przystąpiono więc do głosowania.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (15)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Julian Hermaszczuk, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka , Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik, 
Franciszek Wyrwa 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Stanisław Tadej
NIEOBECNI (1)
Dariusz Gapiński 
Protokół z poprzedniej sesji został przez Radę Powiatu Chodzieskiego przyjęty.

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
5. Sprawozdanie Starosty Chodzieskiego z działalności Zarządu Powiatu w okresie 
między sesjami.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański zapytał, czy do tego sprawozdania są jakieś 
pytania. Żadnych pytań nie było, przystąpiono więc do realizacji kolejnego punktu porządku 
obrad.                                                                                                                                          
Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
stanowi załącznik nr 2  do niniejszego protokołu.     
Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.

6. Rozpatrzenie raportu o stanie Powiatu Chodzieskiego za 2022 rok.
a) przedstawienie raportu o stanie Powiatu Chodzieskiego za 2022 rok,
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański poprosił Panią Sekretarz o przedstawienie 
raportu.
Sekretarz Aneta Karbowniczak przedstawiła prezentację raportu o stanie Powiatu 
Chodzieskiego za 2022 rok.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański podziękował Pani Sekretarz za 
przygotowanie raportu. Podziękował także pracownikom, którzy przyczynili się do jego 
powstania. Poinformował, że raport był omawiany w dniu wczorajszym na posiedzeniu 
komisji.
Raport o stanie Powiatu Chodzieskiego za 2022 rok stanowi załącznik nr 3  do 
niniejszego protokołu.     
Następnie przystąpiono do kolejnego punktu.
b) debata,
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Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos            
i udzielił głosu radnemu Franciszkowi Wyrwie.
Radny Franciszek Wyrwa poinformował, że przedstawi kilka uwag, omówień raportu w 
imieniu ich klubu.  Stwierdził, że żeby omówić całość, to by dnia nie starczyło, dlatego skupił
się na okresie z jednej strony pandemicznym, z drugiej na kryzysie gospodarczym.                  
To wszystko determinowało zmianę podejścia do formuły zarządzania i do budowania, czy 
realizacji budżetu. Nie wszystkim samorządom to się udawało. Dlatego wypunktował sobie te
rzeczy, które jego zdaniem, mogły skutkować na realizację poszczególnych zadań. Jednym     
z obowiązkowych punktów jest, między innymi, podsumowanie działalności zarządu              
w poprzednim roku poprzez realizację programów, polityk i uchwał. Część została omówiona
w skróconej wersji. Gdyby zerknęli na definicję samorządu lokalnego wynikającą z 
Europejskiej Karty Samorządu, to tam jest podane, że samorząd lokalny jest to zdolność 
władz lokalnych wybranych demokratycznie przez społeczność lokalną do kształtowania        
i zarządzania sprawami publicznymi w interesie społeczności lokalnej. Ta definicja 
determinuje służebność wszelkich samorządów – gminy, powiatu czy miasta – w stosunku do 
wyborców, a nie nadrzędność. Oparł się na zadaniach, kierunkach, które są zdefiniowane        
w strategii rozwoju powiatu na lata 2021-2030. Wypunktował cztery problemy. Pierwszy 
problem to jakość zarządzania. W strategii napisano, między innymi, że do mocnych stron 
powiatu chodzieskiego zaliczono „dobrą organizację pracy starostwa i jednostek 
organizacyjnych powiatu i wykształcona kadra”. Powiedział, że jest to ładne hasło, ale 
odniósł się do dwóch rzeczy, które się wydarzyły w roku 2022. 7 luty 2022 r. - odbyła się 
sesja nadzwyczajna w odpowiedzi na apel pracowników starostwa oraz w odpowiedzi na 
sposób i jakość zarządzania podwyżkami dla pracowników. Przypomniał, że ponad 50 
pracowników wystąpiło z apelem bezpośrednio do radnych o godne i sprawiedliwe 
traktowanie wszystkich pracowników, a nie tylko kadry zarządzającej. W piśmie 
skierowanym do radnych napisano „ to państwo radni powiatu chodzieskiego zgodziliście się 
na taką sytuację. Wy rada powiatu daliście ogromną podwyżkę wybranym, a nam 210 zł 
brutto”. W dyskusji, która się tam wyzwoliła, gdzie pracownicy poprzez cz+at mogli 
zwerbalizować swoje opinie. Jeden z pracowników napisał – my pracownicy jesteśmy dołami,
według jednego z radnych. Co szokuje, sama reakcja zarządu, który był zaskoczony tą 
sytuacją, że pracownicy mieli odwagę podpisać się pod tym. Wręcz podejrzewano o 
sterowanie pracownikami przez osoby z zewnątrz. Zauważył, że skala niezadowolenia i 
odwaga pracowników jest najlepszą odpowiedzią na slogan zapisany w dobrej organizacji 
pracy starostwa. Problem drugi – pozorowanie działań. W starostwie powołano komisję do 
spraw szukania rezerw finansowych. Kierunek słuszny, gorzej z wykonaniem. Według 
jednego z bardziej udanych projektów dofinansowywanych z europejskiego funduszu SMUG 
czyli systemu monitorowania usług publicznych powiat chodzieski, w wydatkach bieżących 
na wynagrodzenia, w przeliczeniu na jednego mieszkańca, w kategorii podobnych powiatów 
jest w gronie powiatów o najwyższych kosztach osobowych zajmując 14 miejsce. 
Przeliczenie na jedną osobę było po to, aby umożliwić porównywanie, a więc spojrzenie na 
nasz samorząd w kontekście innych samorządów, daje nam możliwość sytuowania w którym 
miejscu jesteśmy i, między innymi, że takie działania poszukujące optymalizacji kosztów jak 
najbardziej były wskazane. Wyjaśnił dlaczego mówi o pozorowanych działaniach. Poruszał to
w tamtym i również w tym roku. Wybranym osobom przyznano kilometrówkę na przejazdy 
służbowe bez racjonalnego uzasadnienia. Podał przykład dwóch najdalej oddalonych od 
starostwa szkół, dzieli je różnica 300 m. Jeden dyrektor otrzymuje najwyższy limit, 
dopuszczalny przy tej wielkości powiatu 300 kilometrów, a drugi nie otrzymuje jej wcale 
mimo, że wykonują podobny zakres obowiązków. Na jego zapytania zarząd nie potrafił 
wyjaśnić, jakie to wyjazdy służbowe wykonują dwaj dyrektorzy. Przejeżdżają codziennie po 
14 kilometrów. Służbowo. Przy odległości od starostwa, jedna placówka miała 1,8 kilometra, 
a druga 600 m od starostwa. Zaznaczył, że kilometrówka nie mieści się w formule 
dofinansowania przejazdów służbowych, jeżeli jest to dojazd do pracy. Jaki to jest wymiar 
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finansowy? Co miesiąc wyżej wymienione osoby otrzymują dodatkowo 345 zł do pensji. 
Niektórzy pracownicy nie otrzymali nawet takiej podwyżki w ramach regulacji płac. Stąd 
określił, że działania jak najbardziej słuszne, ale wybiórcze i dość tendencyjne. Problem trzeci
– wykorzystanie środków unijnych. W strategii powiatowej jest zapisane, że instytucje 
skutecznie aplikują o środki unijne. Czasopismo Wspólnota opublikowało zestawienie 
wykorzystania środków unijnych przez samorządy za długi okres czasu, ośmioletni 2014-
2021. Okres analizy był dlatego taki długi aby pokazać aktywność samorządów w dłuższej 
perspektywie. Żeby porównać również przeliczono te środki na jednego mieszkańca. Powiat 
chodzieski uplasował się na niskim 276 miejscu na 314 powiatów. Podkreślił, że ten okres 
długoletni jest o tyle istotny, bo często na inwestycje jak się aplikuje, to okres realizacji jest 
dwu-trzyletni. Stąd jest zasadne, że im dłuższy okres czasu, tym sprawność finansowo-
inwestycyjna samorządów jest mniej podatna na takie fluktuacje okresowe. Przy ubieganiu się
o środki unijne najczęściej wymagany jest wkład własny. Z tego powodu raport Wspólnoty 
jest również oceną sprawności finansowej lokalnych samorządów. Miał przyjemność 
reprezentować gminę Margonin na podsumowaniu ogólnopolskiego konkursu, jednego z 
najbardziej krytycznych i wszechstronnych dla samorządu, gdzie analizuje się dany samorząd 
poprzez pryzmat realizacji ponad 40 wskaźników. Sama aplikacja liczy często nawet 50 stron.
Tam, między innymi Gdańsk, Sopot podkreślili, że nie wszystkie samorządy sobie poradziły 
ze zmianą formuły finansowania, gdzie ograniczono z jednej strony dochody własne w 
postaci PIT, CIT czy innych podatków. Im większe miasto, tym bardziej jest to odczuwalne. 
Z drugiej strony nastąpił transfer dosyć dużej ilości dotacji na różne zadania, ale w tych 
dotacjach jest potrzebny udział własny. Dlatego zmiana planowania, czy umiejętność 
planowania polegała na tym, że musimy realizować zadania własne, a więc obowiązkowe       
i niewielka liczba, pula środków, która jest dostępna, służyła jako dofinansowanie tych zadań,
o które można było aplikować. Nie wszyscy sobie z tym poradzili, niektórzy się rzucili na 
inwestycje na zasadzie skoro są pieniądze, to startujmy. Potem brakowało tych środków na 
zadania własne. Stąd w tegorocznym rankingu pokazało się dużo samorządów, takich które 
do tej pory nie były, natomiast w tej trudnej sytuacji potrafiły sobie świetnie zarządzać.           
W najbliższym czasie podobne transfery będą się odbywały, a więc również kondycja 
finansowa będzie determinowała, czy dany samorząd je wykorzysta. Problem czwarty, ostatni
– ekologia. Na stronie 23, w analizie potencjału powiatu w słabych stronach wskazano – słaba
rola powiatu jako koordynatora działań w powiecie, kultura, sport, ekologia, ochrona 
zabytków, gospodarka. Jako szansę wskazano, w skali makro, rozumienie potrzeby ochrony 
środowiska. W miniony poniedziałek w Milczu odbyło się zebranie mieszkańców na temat 
lokalizacji spalarni śmieci w Kamionce. Uczestniczył w tym spotkaniu i przysłuchiwał się 
uwagom mieszkańców. Powtórzyło się, to co zaobserwowano przy podobnych inwestycjach 
w rozwiniętych krajach na Zachodzie. Pojawił się tak zwany efekt NIMBY. Efekt NIMBY 
jest to synonim skrótu od angielskiego słowa Not In My Back Yard  - nie w moim ogródku. 
Co on oznacza? Z jednej strony chcemy indywidualnie, czy jako samorządy aby odbierano od
nas odpady i to jeszcze po jak najmniejszych kosztach ale, z drugiej strony, nie chcemy, aby 
ich przetwarzanie odbywało się w najbliższej lokalizacji. Stąd jesteśmy za, ale pod 
warunkiem, że nie na naszym terenie. Jest to naturalne zachowanie każdej społeczności           
i trzeba zaakceptować, że tutaj zdania mogą być bardzo różne. Z tego powodu lokalizacja 
spalarni najczęściej jest sytuowana przy dużych miastach. W Polsce, między innymi, na 
dziewięć funkcjonujących spalarni, tych największych, to są w większości stare miasta 
wojewódzkie. Tam jest łatwiej przekonać opór społeczny z tego względu, że te duże miasta 
nie mają terenów, a więc alternatyw, w stosunku do spalarni, nie są w stanie ich przedstawić. 
Energia elektryczna ma odbiorcę z uwagi na koszty ekonomiczne itd. Przysłuchiwał się 
również argumentom jakie to jest wspaniałe, piękne bez oddziaływania negatywnego dla 
środowiska. I to jest nie do końca prawdą. Stwierdził, że odniósł się do kilku rzeczy i 
zaakcentował, że z wykształcenia jest również ekologiem, bo kończył Uniwersytet 
Przyrodniczy i na poziomie studiów podyplomowych,  na akademii kończył również 
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profilaktykę prozdrowotną. Dodatkowo zawsze śledzi co w danej dziedzinie nowego się 
ukazało. W Wielkiej Brytanii opublikowano badania na temat średnio i długoterminowego 
wpływu spalania odpadów na klimat i jakość powietrza w całej Anglii. Wniosek końcowy – 
spalarni nie można uznać za zielone czy niskoemisyjne źródło energii elektrycznej. Im więcej 
odpadów i tworzyw jest wysłanych do spalenia, tym bardziej równolegle ucierpi nasze 
środowisko i zdrowie. Stąd Anglia zmierza już w trochę innym kierunku. Niedawne badania, i
warto się temu przyjrzeć, Francja, Hiszpania, Litwa i Czechy wykazały – zwiększone ilości 
niebezpiecznych, trwałych zanieczyszczeń organicznych stwierdzono również w roślinności 
w pobliżu spalarni odpadów. Co to znaczy, najbliższa otulina kilku, kilkunastokilometrowa na
skutek gromadzenia i kumulowania się szczególnie środków, które na poziomie analitycznym
jest trudniej sprawdzić, one po pewnym czasie przekraczają wartości graniczne. Między 
innymi z tych powodów, w niektórych landach w Niemczech pozostałość po spalaniu, ten 
granulat, zaprzestaje się dodawać do masy bitumicznej, którą można spotkać na drogach. 
Właśnie z uwagi na te nowe wyniki badań. Żeby było łatwiej, wszyscy są młodzi ale w wieku 
trochę zaawansowanym i pamiętają problem z DDT. Był to masowo stosowany w rolnictwie 
środek do zwalczania insektów. Bardzo dużo pozytywnych rzeczy spowodował, bo potrafił 
ograniczyć niektóre robaki, które się pojawiły w różnych częściach świata. Dopiero po latach,
jak ta analityka się poprawiła odkryto, że nie dosyć, że nie ulegają biodegradacji niektóre 
składniki, ale odkryto je po latach również na Antarktydzie. One migrowały i w chwili 
obecnej konsumując określone ryby również jesteśmy narażeni stąd, mimo że zaprzestano 
kilkadziesiąt lat temu używania tego środka nadal spotykamy się z tym do dzisiaj. Jakie 
wnioski z tego spotkania, biorąc pod uwagę zapisy naszej strategii powiatowej?                       
Z wypowiedzi mieszkańców wynika, że nie mieli pełnej informacji. Są za hutą szkła ale 
większość jest przeciwna spalarni z tego względu, że zadanie inwestycyjne wskazywało 
możliwość realizacji trzech zadań. Skupiono się na pierwszym i stąd mieszkańcy je 
najbardziej akceptują. Stawiali retoryczne pytanie – mówimy o walorach turystycznych 
Szwajcarii Chodzieskiej, a ani słowem nie wspominamy o spalarni. Pytanie na dzisiejszą 
sesję, na ostatniej sesji poznali stanowisko niektórych przedstawicieli Platformy 
Obywatelskiej na temat spalarni. Bardzo go ciekawi, jakie jest oficjalne stanowisko Forum 
Samorządowo-Ludowego na temat spalarni i jak ono się wpisuje w koncepcję walorów 
turystycznych powiatu. Usłyszeli od Pani Sekretarz na temat ekologii tej pięknej, medialnej 
natomiast ekologia jest bardziej złożonym systemem i trzeba się odnosić do problemów, które
się mogą pojawić. Odstawiając na chwilę politykę na bok, są różne spojrzenia na problem 
spalarni i trzeba to zaakceptować. Na poziomie gminy samorząd miał prawo w 2003 r. ustalić 
plan zagospodarowania przestrzennego dopuszczający określone inwestycje. Taka jest 
kompetencja rady, mieli prawo w pełni to zrobić. W ten sposób spalarnia w Kamionce 
znalazła się w planie zagospodarowania przestrzennego. W zasadzie rola samorządu się 
wtedy kończy. Teraz mieszkańcy miasta i gminy Chodzież mają prawo do rzetelnej 
informacji na temat uciążliwości spalarni skoro zgodnie ze strategią powiatu -  coraz 
powszechniejsze jest w skali makro rozumienie potrzeb ochrony środowiska. Obawia się, że 
ten zapis w strategii jest martwym zapisem. Wsłuchując się w wielogodzinne spotkanie           
w Milczu jednoznacznie wynikało, że ci mieszkańcy kompletnie nie mieli świadomości tego 
co tam się będzie działo. I mają jeszcze przeciwko sobie speców od PR. Były przekazywane 
informacje nawet nie do końca prawdziwe, ale chwytliwe. Jakie są propozycje na jutro, poza 
tym pytaniem, które skierował do kolegów z Forum Samorządowo-Ludowego. Proponowałby
poświęcić jedną sesję na temat zagrożeń ekologicznych w związku z uruchomieniem spalarni 
na naszym terenie, dostarczyć mieszkańcom, nie tylko gminy Chodzież, wyczerpujących 
informacji i różnych stanowisk na powstały problem z tego względu, że samorządowcy mają 
inne spojrzenie. Będą patrzyli przez pryzmat potencjalnych dochodów, które wpływają do 
samorządu, w tym przypadku gminnego. Mieszkańcy, którzy mieszkają tam w najbliższej 
okolicy będą patrzyli przez pryzmat uciążliwości, czy to chemicznej, czy akustycznej. Z kolei
mieszkańcy miasta Chodzieży będą się cieszyli, bo być może tam powstaną jakieś miejsca 

7



pracy i będą mogli tam dojeżdżać. Powiedział, że chciałby zasygnalizować, że jeżeli 
ktokolwiek, a również takie głosy tam słyszeli, próbuje przekonywać, że coś jest 
nieszkodliwe, to chyba do szkoły nie chodził, nawet na poziomie szkoły podstawowej. Druga 
zasada termodynamiki mówi w jakim kierunku odbywa się przepływ energii. Jeżeli coś 
tworzymy, a jesteśmy społeczeństwem konsumpcyjnym, każdy chce lepiej żyć, lepszym 
samochodem jeździć, to jest prosta zasada, jeden procent wzrostu dochodu narodowego brutto
generuje 3/4 procenta więcej śmieci. Skoro generujemy więcej śmieci musimy coś z tym 
fantem zrobić. Jeżeli chcielibyśmy sobie uzupełnić taką wiedzę, dla osób zainteresowanych 
polecił książkę Jeremiego Rifkina Entropia nowy światopogląd. Ona w Polsce ukazała się 
stosunkowo późno. Co tam jest istotne, odkładając język naukowy na bok, ona jest bardzo 
przystępnie napisana. Autor podaje coś takiego – podstawową przyczyną obecnego kryzysu 
jest coraz wyższy komfort życia mieszkańców, czyli z jednej strony chcemy lepiej, wygodniej
żyć a z drugiej strony nie akceptujemy tego, że im lepiej żyjemy tym większa degradacja 
środowiska jakie wokół nas się znajduje. Im więcej luksusu tym więcej śmieci i większy 
rozkład. Utrzymanie takiego świata jaki znamy obarczone jest kosztem nieustannie 
powiększającej się skali rozproszonej energii, którą można przetworzyć w jednym kierunku 
od energii użytecznej do energii bezużytecznej. Stąd nakładane są pewne ramy wymuszające 
poprzez finanse coś takiego, że w chwili obecnej śmieci, które pozyskujemy w 55 %  muszą 
być poddane recyklingowi. W najbliższym czasie będzie to podwyższone do 65 %  żeby to co
jest możliwe z tych śmieci jeszcze wyciągnąć, to co jest możliwe zbiodegradować, a dopiero 
to co pozostanie ewentualnie spalić. Jaki z tego wniosek ogólny? Problem zanieczyszczeń nie 
jest problemem NIMBY, to co zacytował, że każdy by chciał, to żeby najlepiej sąsiad za nas 
zrobił, tylko jest to wybór, bardzo trudny wybór różnych grup interesariuszy, którzy znajdą  
drogę gdzieś pośrodku, ale z poszanowaniem elementarnych  praw natury i mieszkańców        
z bliższej i dalszej odległości od takiego miejsca. Ten problem jest przed nami i powinniśmy 
się z tym zmierzyć, stąd jego propozycja. Podsumowując stwierdził, że zaprezentował cztery 
wybrane problemy wskazując na problemy samorządu powiatowego w czasie kryzysu. 
Pominął oświatę, którą zawsze analizuje, bo tutaj nic się nie zmieniło. Każdy ma prawo do 
własnej oceny, bo taka jest idea dyskusji na temat raportu. Niestety upolitycznienie rady 
sprawia, że merytoryczna dyskusja ustępuje interesowi politycznemu. Cokolwiek by nie 
zgłosili jako opozycja, to dla zasady, jest zawsze ignorowane i negowane. Przykładem jest 
sposób potraktowania ostatniej jego skargi oraz problem, który ustnie zgłaszał podczas 
ostatniego posiedzenia Komisji Skarg i Wniosków, gdzie doszło do ujawnienia danych 
wrażliwych osoby, która podjęła próbę samobójczą w placówce podległej. Wszyscy radni 
dostali ten materiał. Zero reakcji. Z tego powodu oficjalnie złożył rezygnację, między innymi,
z prac w Komisji Skarg i Wniosków. Powiedział, że głos opozycji, nawet słusznie 
merytoryczny, zawsze będzie ignorowany, a szkoda. Umiejętność zarządzania, a nie 
rządzenia posiadanymi zasobami, a tym zasobem jest potencjał intelektualny radnych, jako 
sumę, jest jednym z wyznaczników jakościowego przywództwa, który w naszym samorządzie
zawodzi. Podczas gali wręczania wyróżnień na kongresie Perły Samorządu miał przyjemność 
rozmawiać z burmistrzem niewielkiej gminy Wasilków, najlepiej zorganizowanej gminy 
miejsko-wiejskiej w Polsce, w tej kategorii, w której Margonin startował. Zajęli poczesne 
czwarte miejsce w kraju. Zacytował co on powiedział – nasze lokalne sprawy  nie mogą być 
załatwiane ponad naszymi głowami przez lokalnych, czy centralnych polityków. 
Podejmujemy działania, abyśmy mogli załatwiać swoje sprawy w naszych lokalnych 
społecznościach i je wzmocnić. Dzięki temu, że im się to udało kapituła ich wyróżniła.
Radny Julian Hermaszczuk stwierdził, że wynotował sobie trzy elementy, które zwróciły jego
uwagę. Pierwszy element dotyczy wydatków majątkowych. Zwrócił uwagę, że wydatki 
majątkowe w roku 2022 wzrosły do 7,5 miliona zł, czyli na wydatki majątkowe samorządy 
wydawały niespełna 10 %  budżetu. Jeżeli porównają to do wydatków w poprzednich latach, 
gdzie wydawali około 5% budżetu na wydatki majątkowe, to jest to duży skok. Nie chce 
wchodzić w szczegóły dlaczego tak się dzieje, ale jest to na pewno sytuacja ze wszech miar 
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pozytywna. Drugi element, na który zwrócił uwagę też wynika z raportu o stanie powiatu. 
Przeczytają tam, że obecnie powiat liczy 45 tys. 500 mieszkańców. Jeszcze kilka lat temu 
było to 47  albo nawet 47.700 tys., czyli mamy spadek, w zależności od roku odniesienia, od 
1,5 tys. do 2 tys. mieszkańców. Myśli, że to już się robi problem. W strategii rozwoju powiatu
na ten temat nie znajdą nic, z prostej przyczyny, kiedy ona była opracowywana, przyjmowana
ten problem jakby nie istniał. Nikt nie przewidywał, że coś takiego może się wydarzyć. Może 
nad tym problemem samorząd by się pochylił, bo to dotyczy nie tylko samorządu 
powiatowego, ale również samorządów gminnych. Myśli, że nie można przejść nad tym do 
porządku dziennego, tym bardziej, że społeczeństwo, nie tylko naszego powiatu, ale 
generalnie w Polsce, się starzeje. Tu możemy napotkać na wiele problemów społecznych        
i gospodarczych wynikających z tej niekorzystnej demografii. Trzecia rzecz, o której mówiła 
Pani Sekretarz dotyczy wojny na Ukrainie. Myśli, że sesja absolutoryjna jest dobrą okazją 
żeby podziękować wszystkim mieszkańcom powiatu i nie tylko naszego powiatu, ale 
wszystkim, którzy zdecydowali się pomóc emigrantom z Ukrainy. Słyszeli przed chwilą, że 
powiat stworzył miejsce, gdzie przebywało 40 dzieci z Ukrainy, ale też wielu mieszkańców 
udostępniało swoje domy, mieszkania, lokale . Wielu mieszkańców pomagało uchodźcom,     
i materialnie, i organizacyjnie. I naprawdę, pod tym względem, mieszkańcy powiatu 
chodzieskiego na pewno zdali egzamin. To ogromne serce, to zaangażowanie, ta chęć 
niesienia pomocy ludziom, którzy musieli opuścić swoje domy i uciekać po to, żeby przez 
chwile żyć bezpiecznie, spokojnie przespać noc, a nie słuchać latających rakiet, czy innych 
pocisków w pobliżu swoich domów, a niektóre z nich siały śmierć na Ukrainie.                        
Wicestarosta Mariusz Witczuk rozpoczął od nawiązania do wypowiedzi radnego Juliana 
Hermaszczuka stwierdzając, że to co się wydarzyło w powiecie chodzieskim w zeszłym roku, 
nawiązując do sąsiadów ukraińskich,  było spektakularne, wyjątkowe i zaangażowanie 
wolontariuszy, mieszkańców powiatu i ludzi z zagranicy było przeogromne. Nie ulega 
wątpliwości, że wielkie ukłony dla nich, które już niejednokrotnie składali, podziękowania 
również. Nawiązując do strategii rozwoju powiatu, to w tym nowym dokumencie , który 
przyjęli w 2021 r. było nawiązanie do wskazań demografów, do tego co się będzie w 
powiecie chodzieskim działo i dane demograficzne, prognozy, bo różnie mogą być 
analizowane i różnie używane, tak jak mówi prognoza dotycząca mieszkańców świata, jedna 
mówi, że będzie nas dwa razy więcej a druga, że połowę mniej. Biorąc pod uwagę powiat 
chodzieski, to te prognozy mówią, że w 2050 r. znika jedna gmina 6 tys. osób. Rzeczywiście 
to jest problem ogólnokrajowy, nie tylko nasz powiatowy, bo w całym kraju występuje 
problem demograficzny, czego doświadczamy i w nawiązaniu do tych zdań, które dzisiaj 
padły to planowanie rodziny i posiadanie dzieci jest na drugim planie, czego doświadczamy i 
o czym opinia publiczna doskonale wie. To nie jest problem sprzed roku, ten proces się toczy 
od lat. Praktycznie od lat dziewięćdziesiątych mamy wyraźny spadek liczby mieszkańców 
Polski, powiatów i poszczególnych gmin. Będziemy się z tym borykali i musimy walczyć o 
to, żeby liczba mieszkańców stolicy powiatu pozostała na takim poziomie na jakim jest, czyli 
żeby z tych siedemnastu tysięcy z haczykiem za chwilę nie zrobiło się piętnaście. W jakiś 
sposób musimy tych ludzi tutaj zatrzymać, przyciągnąć. Być może mieszkańcy aglomeracji 
poznańskiej, bydgoskiej kiedy, w ciągu najbliższych kilku lat, będą utworzone drogi łączące 
nas z tymi aglomeracjami, będziemy mogli być sypialniami dla tych aglomeracji. 
Rzeczywiście rok 2022 był rokiem wyjątkowym, biorąc pod uwagę inwestycje tak jak 
starosta Hermaszczuk wspomniał, mając doświadczenie poprzednich lat, odsetek budżetu 
przeznaczony na inwestycje był spory i cieszy się, że na to zwrócił uwagę. Nawiązując do 
czwartego punktu, o którym mówił pan Franciszek Wyrwa, czyli ekologii. Stwierdził, że 
najpierw odniesie się do ujęcia związanego z dzisiejszą sesją absolutoryjną, czyli do ujęcia     
w 2022 r. Wydaje mu się, że ich działania były słuszne i bardzo intensywne, związane z 
promocją ochrony środowiska, ekologii, przyrody powiatu chodzieskiego. Od maja 2022 r. 
uczestniczył regularnie w spotkaniach dotyczących utworzenia Parku Krajobrazowego Dolina
Noteci, był jedynym przedstawicielem samorządu powiatowego, który w tym uczestniczył, bo
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prawnie było to adresowane do gmin. Po tym majowym spotkaniu, jednym z pierwszych 
kroków zarządu, była propozycja również dla gminy dotycząca zasięgu tego parku 
krajobrazowego, żeby nie tylko wziąć pod uwagę obszar NATURA 2000, czyli stricte Dolinę 
Noteci, ale również to co tej Dolinie Noteci towarzyszy poprzez Dolinę Borki, Trojankę , 
Oleśnicę, masyw Gontyńca. Taką propozycję złożyli, taką propozycję złożyli też do Dyrekcji 
Parków Krajobrazowych w Poznaniu. Pilotowali ten temat przez wiele miesięcy, razem z 
urzędem marszałkowskim. Brali udział w konsultacjach, które miały miejsce w gminie 
Chodzież. Gmina Chodzież była jedyną gminą, która zaopiniowała pozytywnie ten projekt. 
Te konsultacje miały taki wymiar społeczny, jak powinny. W tej chwili temat ucichł, są 
jeszcze weryfikowane pewne wątpliwości, szczegóły dotyczące rolników i projekt uchwały 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego jest jeszcze jakby w poczekalni i temat jest 
zawieszony. Biorąc pod uwagę ilość wydarzeń, które realizowali jako powiat chodzieski w 
oparciu o ten potencjał przyrodniczy, który mają, uczestników, którzy w tym brali udział. to 
jest około 1.500 osób, myśli, że tutaj bardzo mocno promują przyrodę, jeżeli chodzi o nacisk 
na ekologię, szanowanie tego środowiska, wykorzystanie potencjału przyrodniczego. Odniósł 
się też do tego, co radny Franciszek Wyrwa powiedział o spotkaniu poniedziałkowym, czyli 
abstrahują od wątku roku 2022, od tego co podlega dzisiejszemu głosowaniu, czyli temat 
spalarni. Spalarnia to jest temat, który ma półtora dekady historii. To spotkanie, które miało 
miejsce w poniedziałek, czterech radnych w tym uczestniczyło, każdy ma świadomość, że to 
spotkanie powinno się odbyć 15 lat temu. W takim charakterze i z takimi informacjami, które 
się tam pojawiały. Biorąc pod uwagę postępowanie administracyjne i wydawanie decyzji nie 
ma żadnych wątpliwości, po pierwsze wydanie planu zagospodarowania przestrzennego z 
umożliwieniem lokalizacji spalarni. Wszystkie inne dokumenty gminne, które trzy kadencje 
temu miały miejsce i decyzji wydawanych w starostwie powiatowym wielokrotnie 
podnoszone i weryfikowane przez różne instytucje, od SKO po sądy administracyjne na 
poziomie poznańskim, warszawskim, nie doszukały się nieprawidłowości. Natomiast sam 
temat budzi mnóstwo wątpliwości i też mu się nie wpisuje w żaden sposób w to, co starają się
promować  i na co starają się w ostatnich latach kłaść nacisk, czyli na ten wątek przyrodniczy 
okolic Chodzieży. Jakakolwiek by ta spalarnia nie była ekologiczna, to nijak to się ma do 
potencjału przyrodniczego, który tutaj mamy. Nie ulega wątpliwości, że nam tutaj nie pasuje. 
Żeby takie coś funkcjonowało, to musi być wkład do tego pieca. Tego wkładu też nie mamy. 
Musielibyśmy to zwozić z około sześciu, siedmiu powiatów drogą powiatową, która się w tej 
chwili do tego nie nadaje. Musielibyśmy mieć potencjał na odbiór energii elektrycznej, 
cieplnej, jakiejkolwiek energii, która w tej spalarni powstanie. Nie mamy tych odbiorców. 
Być może oni w jakiejś perspektywie czasu się pojawią. Nie mamy tego, co jest przy dużych 
miastach, że inwestor wchodzi i ma ten wkład,  i potencjalnych odbiorców. Jesteśmy za mali 
żeby coś takiego u nas funkcjonowało. Budzi jego wątpliwości, jakie realne korzyści 
będziemy z tego mieli. Bo mogą to być miejsca pracy, pytanie kiedy i ile tych miejsc pracy? 
Pierwotnie była mowa o tysiącu miejsc pracy, w tej chwili mówimy o kilkudziesięciu 
miejscach pracy. Przez te 15 lat technologia się do tego stopnia zmieniła, że taka spalarnia, 
którą odwiedzali radni w Bydgoszczy jest obsługiwana przez 30 osób, więc to zatrudnienie 
jest niewielkie. Wszystkie inne zakłady, które wykorzystują nowoczesne technologie mogą 
być obsługiwane przez kilka osób. Więc ma wątpliwości, czy jakąś dużą liczbę miejsc pracy 
uda się uzyskać, tak żeby wpłynąć na to co jest problemem powiatu od lat, czyli wysoka stopa
bezrobocia.                                                                                                                                    
Radny Stanisław Tadej powiedział, że wiadomo, że żyjemy w pięknym miejscu, jakim jest 
Szwajcaria Chodzieska, ale wiadomo też, że dobry kapitał przychodzi tam, gdzie jest dobra 
kadra. A w naszym rejonie, widać od szeregu lat, tej kadry nie mieliśmy dobrej i nadal nie 
mamy. Przykładem tego jest, że straciliśmy wiele cennych rzeczy, które mieliśmy w swojej 
gospodarce. Podał przykłady zakładów porcelany – mniejszy zakład kupił większy i 
Okręgowej Spółdzielni Mleczarskiej w Chodzieży, która była większa, a kupiła ją mniejsza. 
Teraz się cieszymy, że śmieci będziemy spalać, śmieci, które się za bardzo nie nadają do 
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spalania, ale nie będzie się na ten temat rozwijał, bo dyskusje na pewno będą. Przeszedł do 
następnych spraw i stwierdził, że mimo dużych środków, jakie idą na oświatę i udziale tych 
środków w bilansie, wyniki nauczania rankingach wcale nam się nie podnoszą. Powinny się 
podnosić, żebyśmy mogli nadgonić. Drugi temat jaki poruszył były wynagrodzenia 
pracowników. Zauważył, że powstały duże rozbieżności i co lepsi pracownicy zaczęli 
opuszczać starostwo. Nie jest to dobra polityka. Ta zła gospodarka przeniosła się również na 
sprawy wydatków. Najpierw się robi klimatyzację, która będzie kosztowała 600 tys. zł, dla 
poprawienia komfortu pracy, zamiast najpierw zrobić kolektory słoneczne, które by 
pracowały na rzecz tej klimatyzacji. Możliwość uzyskania środków na ten cel była. 
Pozostawił to bez odpowiedzi. Narzekało się na duży koszt energii, ale żadnego wpływu nie 
było. Tam gdzie jest władza, czyli na Parlament Europejski żeby wpłynął na większe 
wyhamowanie Rosjan, czyli ciche popieranie Niemców, bo to wpłynęło na inflację , na 
większe koszty energii, a kuriozum jest to, że jak prosił żeby się zwrócić, podjąć uchwałę czy 
cokolwiek, żeby znieść w Polsce EFS, to przemilczano. Jak przemilczano, to nie można 
narzekać, że mamy drogą energię i będziemy ją mieć ciągle drogą. Według niego złe jest 
podejście do polityki dróg. Prostych rzeczy nie mogą załatwić miasto z powiatem. Od dawna 
drogi powiatowe w granicach miasta powinny być w mieście. Miasto zarządza tą całą 
infrastrukturą i niech te środki sobie weźmie a nie, że my robimy na rzecz miasta, a nie 
robimy tego, co należałoby do nas. Za to ich rozliczą wyborcy. Zrobili kawałek drogi na       
ul. Mostowej, ale prosiłoby się tą drogę dalej zrobić, przynajmniej do mostu na Noteci. Jest to
jedna z dróg bardzo strategiczna. Zanim powstanie trasa szybkiego ruchu, to często mogą być 
korki i czas się wydłuża na drodze, jedenastce do Piły. Myślano o tym pod kątem spalarni 
żeby zrobić drogę do Kamionki. Chyba pamiętają, że były takie zamiary. Prosił o załatwienie 
prostych rzeczy dla podniesienia komfortu i bezpieczeństwa mieszkańców. Wokół jeziora 
można jeździć i chodzić, rowery i piesi natomiast na dwóch ulicach u wylotu miasta na         
ul. Słonecznej i Zwycięstwa, gdzie ruch pieszych jest prawie żaden, bo większość jeździ 
samochodami, mogliby korzystać z tego i piesi, i rowerzyści. Brak dobrej woli. Była 
uchwalona kiedyś słynna strategia, że powiat będzie nastawiony turystycznie. Zastanawiał się 
jak powiat może być nastawiony turystycznie skoro będą mieli pod nosem spalarnię. Teraz 
był na wschodzie Polski, tam nie ma prawie żadnego wiatraka, a u nas jest aż zaśmiecone 
tymi wiatrakami. Co będzie ze złomowaniem tych wiatraków, kolektorów itd.? Nikt na to 
pytanie nie daje odpowiedzi, bo to jest wstydliwa odpowiedź. Tak samo jak nikt nie daje 
odpowiedzi gdzie mieszkańcy będą za chwilę ładować swoje samochody, gdzie wymagane 
jest duże natężenie prądu, bo on nie wie.                                                                                      
Starosta Mirosław Juraszek odnosząc się do wypowiedzi radnego stwierdził, że powiedział on
bardzo ogólnikowo o wielu rzeczach, które w wielu sprawach dotyczą kwestii poza 
samorządem. Poinformował, że w ubiegłym roku ani jedna osoba się nie zwolniła ze 
starostwa. Odnośnie porcelany i mleczarni stwierdził, że to polityka rządu, energetyczna, ceny
energii położyły zarząd w Chodzieży, który przygotował się do taniej produkcji budując 
gazowe promienniki ciepła do proszkowni i nie zdążył ich uruchomić, bo tak zmanipulowano 
bez uprzedzenia, z dnia na dzień, ceny gazu, że nie zdążyli, że nie byli w stanie zapłacić 
rolnikom oczekiwanej przez nich  ceny za mleko i wtedy duża korporacja ich pochłonęła. Być
może uratowała tych rolników, ale to ceny energii to spowodowały. Podobnie było z 
pracownikami porcelany, to koszt pracownika, który tworzy rząd dzisiaj spowodował, że 
produkcja przeniosła się w świętokrzyskie. Nie nieudolność tej załogi, tylko liczenie, 
matematyka.                                                                                                                                  
Radny Tomasz Kaczuba stwierdził, że wysłuchując dyskusji na temat raportu o stanie powiatu
odniósł wrażenie, że można usiąść i narzekać.  Zauważył, że ma trochę inne spojrzenie na tą 
całą sytuację. Zostając radnym przyjął na siebie pewne obowiązki i nie czeka do sesji, nie 
mówi, nie przedstawia swojego stanowiska na radzie jak dostanie mikrofon, tylko działa 
między sesjami. Odniósł się do tego co powiedział Pan Franciszek Wyrwa. Nie wie dlaczego 
zwrócił się tylko do klubu Forum Samorządowo-Ludowego. Jest przecież koalicja                   
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i nikt wcześniej przed sesją rady nie wystąpił do klubów o jakieś oficjalne stanowisko. Dodał,
że żeby reprezentować oficjalne stanowisko na temat jakiejś sprawy powinni mieć najpierw 
spotkanie klubu, tam powinno być to stanowisko ustalone. A nie będą tutaj debatować            
i w jakiś sposób się ustosunkowywać się do opinii, którą każdy może indywidualnie 
przedstawić tak, jak to zrobił wicestarosta. Zgadza się z jego opinią, ale są pojedynczymi 
radnymi. Najpierw musi być spotkanie klubu, a Forum Samorządowo-Ludowe jest akurat 
takim tworem, że demokracja jest na pierwszym planie i musi być spotkanie żeby 
reprezentować stanowisko oficjalne. Drugą sprawą, którą poruszył była sprawa rezygnacji 
radnego Franciszka Wyrwy z komisji skarg i wniosków. Jeżeli radny złożył oficjalną 
rezygnację z komisji, to jako klub muszą desygnować jedną osobę dlatego, że komisja skarg   
i wniosków jest tworem, w którym muszą występować wszyscy przedstawiciele klubów. 
Muszą poczekać jakie będą konsekwencje ich działań. Jeżeli chodzi o podwyżki, to za 
działalności tej rady pracownicy starostwa dostali 50 % podwyżki. Skąd 50 % podwyżki?  
Został wykluczony z podstawy dodatek stażowy. Jeszcze w czasie kiedy zaczynali było to 
zabierane. Na przykład dodatek stażowy w wysokości 20 %  osobie, która przepracowała 20 
lat. Teraz zostało to wyrównane, dodane. Jest to z inicjatywy ustawodawczej, ale w tej 
sprawie pisał również do prezydenta i nie wie czy jakiś okruszek w tym murze nie jest jego. 
Jest dumny, że to tak zadziałało, bo do tej pory dodatek stażowy był karą za pracę, czyli im 
więcej ktoś pracował, tym więcej mu z podstawy odejmowano. Następna podwyżka to jest to,
co wynikało z regulacji płacowej. Wie, że nie jest to apogeum szczęścia ale działania idą w 
tym kierunku żeby pracownicy, którzy są wspaniałymi pracownikami, bo jemu dobrze się z 
nimi współpracuje, lepiej zarabiali. Nie czeka na to żeby była sesja i żeby przekazać 
cokolwiek komuś, tylko zawsze jest mile potraktowany i za to dziękuje wszystkim 
pracownikom. Przypomniał, że jak ostatnio na sesji była pani kierownik Wydziału Dróg 
stwierdziła, że jeszcze tyle pieniędzy w swojej kadencji pracy nie miała na drogi. To też jest 
jakimś odnośnikiem działania samorządu, zarządu i pracowników. Wspomniał o ostatnio 
zorganizowanej konferencji turystycznej stwierdzając, że warto było tam być, posłuchać         
i zachęcać do tego żeby nasz powiat odwiedzali turyści. W to się bardzo ładnie również 
wpisał Margonin, bo w Margoninie jest bardzo wiele ładnych terenów i atrakcji. Trzeba to 
dalej kontynuować i rozwijać.                                                                                                      
Sekretarz Aneta Karbowniczak odniosła się do punktu dotyczącego sprawnego zarządzania 
powiatem i do komisji, która była powołana do spraw racjonalizacji wydatków, której była 
uczestnikiem stwierdzając, że chciałaby pewne rzeczy wyjaśnić. Poinformowała, że ta 
komisja nie działała w sposób radykalny. Pracowali z kierownikami jednostek i wskazywali 
gdzie jest nadzatrudnienie i gdzie ewentualnie oszczędności mogłyby powstać. W 2022 r. 
nastąpiła redukcja o 13 etatów w ciągu roku. To nie było tak, że ktoś się zwalniał, były 
wskazywane miejsca, gdzie jest nadzatrudnienie i robili to w ramach przejścia na emeryturę. 
Najmniejszym kosztem społecznym. Te wszystkie informacje były zawarte w 
sprawozdaniach zarządu, do których radni mieli dostęp.                                                             
Radny Stanisław Tadej odpowiedział staroście, bo może źle go zrozumiał. Mówiąc o 
przejęciu w tych dwóch przypadkach porcelany i mleczarni chodziło mu o to, że przejmuje 
mały większego. Chodziło o to, że mniejszy Ćmielów przyjął porcelanę i mniejszy Czarnków 
przejął Chodzież. Nie ma nic przeciwko temu, że Mlekowita tą mleczarnię przejęła. 
Zauważył, że pan Doliwa powinien pewne rzeczy przewidywać, bo zarząd po to jest żeby 
pewne rzeczy przewidywać. Wracając do energii elektrycznej stwierdził, że samorządy różne 
uchwały podejmują, więc można było tą uchwałę wprowadzić. Stwierdził, że ten szalony 
wzrost cen energii nie jest z winy rządu, tylko z szaleńczej polityki tępienia polskiego węgla.  
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański przypomniał, że dyskusja w tym punkcie 
dotyczy raportu o stanie powiatu chodzieskiego.                                                                         
Radny Franciszek Wyrwa ad vocem do tego co radny Kaczuba wspominał stwierdził, że albo 
niezrozumienie, albo brak wiedzy na ten temat. Podawanie przykładu, że do kogoś napisał to 
już słuchali cztery, czy pięć razy. Poprosił o trochę pokory w stosunku do własnych 
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możliwości i wiedzy. Takich instytucji, które lobowały, aby w końcu rozwiązać ten 
nieszczęsny problem wyższego wynagrodzenia było dużo, od związków zawodowych 
poprzez instytucje samorządowe i radny będzie im wmawiał, że jedna jego uwaga wysyłana 
coś wniosła. Przypomniał, że na początku tej kadencji, jako klub wnioskowali żeby wykazać 
dobrą wole i wyłączyć dodatek stażowy z najniższego wynagrodzenia. Byli przeciwni temu.   
I to nie radnego była zasługa, tylko w końcu to centralnie załatwiono, że wyłączono to.           
I w ten sposób pracownicy o najniższym wynagrodzeniu dostawali automatycznie wyższe 
wynagrodzenia. Stwierdził, że problem z wynagrodzeniami jest szerszy. Tutaj wspominano, 
że już wcześniej następował odpływ kadry, tej wykwalifikowanej. A więc nie takiej, która za 
to najniższe wynagrodzenie w starostwie będzie chciała pracować. Polityka płacowa, to jest 
bardziej złożony problem, bo jeżeli tylko bazowaliby na tym, że pracownicy mają dostać tą 
najniższą, troszeczkę powyżej, to z kim starostwo będzie pracowało. A tutaj trzeba 
wnioskować, aplikować o jakieś środki zewnętrzne. Do tego jest potrzebna wiedza i to bardzo
zaawansowana. Bardzo często jest tak, że ci pracownicy nauczą się w samorządzie, a potem 
uciekają do firm prywatnych z prostej przyczyny, że tam lepiej płacą. Ponadto stwierdził, że 
jest też niezrozumienie co do stanowiska klubu, bo tu żadnych podtekstów i żadnej złej woli 
w tym nie było. Było tak, jak w tej dyskusji padło. Każdy ma swój rozum, własny poziom 
wiedzy, mniejszy, czy większy i może sobie wyrobić własny pogląd, ale jako radni są 
przedstawicielami i wybierani przez wyborców, których tutaj reprezentują. To nie jest tak, że 
w momencie jak są wybrani i trochę przykro było słuchać, że radny akcentuje swoja 
działalność, a oni tylko są od zabrania głosu. Nie. Lepiej mniej mówić a więcej działać. 
Zmierza do tego, że skoro ich jakaś grupa społeczna wybrała i pojawił się problem tej trudnej 
ekologii jaką jest, między innymi, utylizacja odpadów, to w pierwszej kolejności wyobraża 
sobie, że najpierw musi się skontaktować z tymi wyborcami, wsłuchać w to co mają do 
powiedzenia i nawet gdyby się z tym nie zgadzał, jeżeli to będzie większość uszanować wolę 
demokratyczną i takie stanowisko przekazać. Tak samo w ich klubie, ich jest tylko trzech, 
klub Samorządowo-Ludowy jest większy. Podejrzewa, że na ten temat będą różne zdania stąd
zaznaczył, że to jest propozycja na przyszłość, że warto by było wypracować stanowisko i 
taką merytoryczną dyskusję, odcinając od wszelkiej polityki, być może warto to 
przeprowadzić.                                                                                                                              
Więcej głosów w tym punkcie nie było więc Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański 
przystąpił do kolejnego punktu porządku posiedzenia.                                                                
c) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański odczytał projekt uchwały i przystąpiono do 
głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie wotum zaufania.
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (12)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Julian Hermaszczuk, Mirosław Juraszek, Tomasz 
Kaczuba, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, Waldemar Straczycki, 
Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik
PRZECIW (4)
Roman Chmara, Mateusz Krojenka, Stanisław Tadej, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Gapiński 
Uchwała Nr XLIV/338/2023 z dnia 21 czerwca 2023 r. w sprawie wotum zaufania została
przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu.
Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
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7. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu za 2022 rok.
a) przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu za 2022 rok,
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański poprosił Skarbnika Annę Zdziebło o 
przedstawienie sprawozdania. 
Skarbnik  Anna  Zdziebło  przedstawiła  w formie  prezentacji  sprawozdanie  finansowe oraz
sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Powiatu Chodzieskiego za 2022 rok.
Sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu za 2022
rok stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

b) przedstawienie informacji o stanie mienia,
Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański poprosił o przedstawienie 
informacji o stanie mienia.
Informację o stanie mienia przedstawił Kierownik Wydziału Geodezji, Kartografii, Katastru
i Gospodarki Nieruchomościami w Starostwie Powiatowym w Chodzieży Janusz Rogala.
Informacja o stanie mienia Powiatu Chodzieskiego za 2022 r. stanowi załącznik nr 6 do
niniejszego protokołu.

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z 
wykonania budżetu za 2022 rok,
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański poprosił Panią Skarbnik o odczytanie opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu dotyczącej budżetu za rok 2022.
Skarbnik Powiatu Anna Zdziebło odczytała uchwałę z dnia 6 kwietnia 2023 r. w sprawie  
wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Chodzieskiego za  rok 2022 
wraz z informacją o stanie mienia jednostki i objaśnieniami. Skład Orzekający Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu  o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok wraz      
z informacją o stanie mienia Jednostki i objaśnieniami wyraził opinię pozytywną.
Uchwała  Nr  SO-15/0954/45/2023  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej  w  Poznaniu  z  dnia  6  kwietnia  2023  r.  w  sprawie  wyrażenia  opinii
o  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  Powiatu  Chodzieskiego  za  rok  2022  wraz
z  informacją  o  stanie  mienia  Jednostki  i  objaśnieniami  stanowi  załącznik  nr  7  do
niniejszego protokołu.

d) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Chodzieskiego w sprawie 
udzielenia Zarządowi Powiatu absolutorium i opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Poznaniu o tym wniosku,
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański poprosił Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu Chodzieskiego Dariusza Rybarczyka o przedstawienie uchwały 
Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu absolutorium a następnie 
Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Juliana Hermaszczuka o odczytanie Uchwały Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o 
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Chodzieskiego o udzielenie Zarządowi Powiatu 
Chodzieskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Dariusz  Rybarczyk  odczytał  wniosek  Komisji
Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Chodzieskiego.
Uchwała Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Chodzieskiego z dnia 26 kwietnia 2023 r.
w sprawie opinii o wykonaniu budżetu Powiatu Chodzieskiego za 2022 rok oraz wniosku
o  udzielenie  absolutorium  Zarządowi  Powiatu  Chodzieskiego  za  2022  rok  stanowi
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.
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Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Julian Hermaszczuk odczytał Uchwałę Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 10 maja 2023 roku           
w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Chodzieskiego        
o udzielenie Zarządowi Powiatu Chodzieskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 
2022 rok.  W uchwale tej Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, po
zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Chodzieskiego z dnia              
26 kwietnia 2023 r. w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Chodzieskiego     
z wykonania budżetu za 2022 rok wyraził opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu Chodzieskiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu 
Chodzieskiego z wykonania budżetu za 2022 rok jest należycie uzasadniony.                           
Uchwała nr SO-15/0955/31/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 10 maja 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o 
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Chodzieskiego o udzielenie Zarządowi 
Powiatu Chodzieskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok stanowi 
załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.                                                                                   

Po odczytaniu tej opinii Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański przeszedł do 
realizacji kolejnego punktu porządku posiedzenia.                                                                      
e) dyskusja,
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański otworzył dyskusję w sprawie sprawozdań 
finansowych i sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 r. i zapytał, czy ktoś z radnych 
chciałby zabrać głos w dyskusji.
Żadnych głosów w tym punkcie nie było przystąpiono więc do realizacji kolejnego punktu 
porządku posiedzenia.
f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu za 2022 rok,
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański odczytał projekt uchwały i przystąpiono do 
głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu za 2022 rok,
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (12)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Julian Hermaszczuk, Mirosław Juraszek, Tomasz 
Kaczuba, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, Waldemar Straczycki, 
Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik
PRZECIW (3)
Roman Chmara, Mateusz Krojenka, Franciszek Wyrwa 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Stanisław Tadej
NIEOBECNI (1)
Dariusz Gapiński 
Uchwała Nr XLIV/339/2023 z dnia 21 czerwca 2023 r. w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu za 
2022 rok została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik nr 10 do
niniejszego protokołu.

Przystąpiono do realizacji następnego punktu.
g) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z wykonania budżetu za 2022 rok.
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Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański odczytał projekt uchwały i przystąpiono do 
głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z wykonania budżetu za 2022 rok.
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (12)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Julian Hermaszczuk, Mirosław Juraszek, Tomasz 
Kaczuba, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, Waldemar Straczycki, 
Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik
PRZECIW (4)
Roman Chmara, Mateusz Krojenka, Stanisław Tadej, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Gapiński 
Uchwała Nr XLIV/340/2023 z dnia 21 czerwca 2023 r. w sprawie absolutorium z 
wykonania budżetu za 2022 rok została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta         
i stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.
Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański udzielił głosu Staroście 
Mirosławowi Juraszkowi, który w imieniu zarządu podziękował całej załodze, wszystkim 
pracownikom Starostwa Powiatowego i wszystkich jednostek, bo to jest ich wspólne zadanie i
bez nich by tego nie zrobili. Podziękował także radnym stwierdzając, że każde ich zdanie jest 
analizowane, starają się brać pod uwagę wszystko co, w ich opinii, może mieć znaczenie dla 
społeczności naszego powiatu.
                                                                                                                                                 
Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
8. Podjęcie uchwał w sprawach:
a) przyjęcia rocznego sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji w Chodzieży o 
stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu chodzieskiego za rok 
2022,
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański poinformował, że te sprawozdania zostały 
wcześniej przesłane radnym. Następnie odczytał projekt uchwały i przystąpiono do 
głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania Komendanta Powiatowego 
Policji w Chodzieży o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu 
chodzieskiego za rok 2022,
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Julian Hermaszczuk, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 
Jakub Wójcik, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Gapiński 
Uchwała Nr XLIV/341/2023 z dnia 21 czerwca 2023 r. w sprawie przyjęcia rocznego 
sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji w Chodzieży o stanie bezpieczeństwa i 
porządku publicznego na terenie powiatu chodzieskiego za rok 2022, została przez Radę 
Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.
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Kolejnym projektem była uchwała w sprawie 
b) przyjęcia informacji Komendanta Państwowego PSP w Chodzieży o stanie 
bezpieczeństwa powiatu chodzieskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej za rok 
2022,                                                                                                                                             
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański odczytał projekt uchwały, pytań nie było 
przystąpiono więc do głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia informacji Komendanta Państwowego PSP w 
Chodzieży o stanie bezpieczeństwa powiatu chodzieskiego w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej za rok 2022, 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Julian Hermaszczuk, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 
Jakub Wójcik, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Gapiński 
Uchwała Nr XLIV/339/2023 z dnia 21 czerwca 2023 r. w sprawie przyjęcia informacji 
Komendanta Państwowego PSP w Chodzieży o stanie bezpieczeństwa powiatu 
chodzieskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej za rok 2022została przez Radę 
Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.
                                                                                                                                                     
Kolejnym projektem była uchwała w sprawie 
c) przyjęcia informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Chodzieży
o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu chodzieskiego za rok 2022,
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański odczytał projekt uchwały. Pytań nie było 
przystąpiono więc do głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia informacji Państwowego Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego w Chodzieży o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu chodzieskiego za rok 
2022, 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Julian Hermaszczuk, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 
Jakub Wójcik, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Gapiński 
Uchwała Nr XLIV/339/2023 z dnia 21 czerwca 2023 r. w sprawie przyjęcia informacji 
Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Chodzieży o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego powiatu chodzieskiego za rok 2022 została przez Radę 
Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

Ostatnim projektem była uchwała w sprawie 
d) zmiany uchwały budżetowej na rok 2023.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański odczytał projekt uchwały, pytań nie było  
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przystąpiono więc do głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Julian Hermaszczuk, Mirosław Juraszek, Tomasz 
Kaczuba, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, Waldemar Straczycki, 
Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Roman Chmara, Mateusz Krojenka, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Gapiński 
Uchwała Nr XLIV/339/2023 z dnia 21 czerwca 2023 r. w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na rok 2023 zmiany uchwały budżetowej na rok 2023 została przez Radę 
Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.

Kolejnym punktem posiedzenia były
9. Interpelacje i zapytania radnych.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański poinformował, że żadna interpelacja ani 
zapytanie nie wpłynęły.
                                                                                                                                                       
Żadnych głosów w tym punkcie nie było przystąpiono więc do realizacji kolejnego punktu 
posiedzenia
10. Wolne głosy i oświadczenia.
Radny Roman Chmara zapytał na jakim etapie jest budowa drogi Margonin-Rutki. 
Wicestarosta Mariusz Witczuk odpowiedział, że budowa drogi Rutki-Sypniewo jest na takim 
etapie, że została podpisana umowa z urzędem marszałkowskim. W tej chwili konsultują 
aneksowanie porozumienia z gminą Margonin i jesienią rozpoczną się prace na tym 
planowanym odcinku. Przetarg będzie w drugiej połowie roku.                                                  
Radny Stanisław Tadej wyjaśnił dlaczego głosował przeciwko absolutorium. Między innymi 
to co mówił wcześniej oraz dlatego, że w opozycji nie wiedzą w o wielu sprawach, na 
przykład co się dzieje na zarządzie, nie są przewodniczącymi komisji. Stwierdził, ze 
starostwo jest jak pojazd bez hamulców i wszystko idzie w inną stronę, a wiadomo, że 
popełniają wszyscy błędy. Na zakończenie życzył żeby było lepiej w przyszłości.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański zauważył, że jeżeli chodzi o prace zarządu, 
to są sprawozdania z prac zarządu.                                                                                               
Starosta Mirosław Juraszek podziękował za życzenia i stwierdził, że zarząd jest otwarty i 
każdy może w nim uczestniczyć. Nie ma utajnionych spraw, które są tylko dla członków. 
Jeżeli ktoś potrzebuje, to zaprosił na posiedzenie zarządu. Wrócił do zdania, które radny 
powiedział, że powiat chciał być turystyczny i oświadczył, że powiat jest turystyczny. Może 
wymienić co najmniej pięć imprez, które były w ciągu ostatnich tygodni, turystyczno-
sportowych, rodzinnych, rekreacyjnych, którymi się zainteresowało pół Polski. Na żadnej 
radnego nie było.                                                                                                                           
Radny Stanisław Tadej przyznał, że nie był, bo organizował przedsięwzięcie rodzinne, zjazd 
zaocznie w odległości 500 kilometrów. Ma również inne obowiązki tak, że nie żyje tylko tym.
On uprawia sport na działce, co jest pożyteczne, a nie marnotrawi czasu.                                   
Starosta Mirosław Juraszek odpowiedział, że ma na to dowody, że te imprezy były, a radny 
zarzuca, że się nic nie działo. Zaprosił radnego na wydarzenia, które są opisane, mają 
aplikację turystyczną, w której z wyprzedzeniem są zaproszenia dla wszystkich mieszkańców 
powiatu chodzieskiego. Może tam zobaczyć co było i co będzie.
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Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański podziękował wydziałowi promocji za 
publikowanie przed każdym weekendem informacji o imprezach, które dzieją się na terenie 
powiatu chodzieskiego. I to nie tylko o imprezach, których organizatorem jest powiat 
chodzieski, ale także o tych imprezach, które organizują osiedla, stowarzyszenia, kluby 
sportowe. Jest tego bardzo dużo więc taka informacja, która wyświetla się na facebooku co 
piątek potwierdza ile pracy wkładają w to wolontariusze, społecznicy, którzy w swoich 
małych ojczyznach takie imprezy organizują. Podziękował także wydziałowi promocji za 
informację o zbliżającej się sesji. Na zakończenie pochwalił powiat chodzieski i 
poinformował, że odbyły się Targi Chodzieskie, na których aplikacja „Odwiedziny u 
Gontyny” otrzymała wyróżnienie Dużego Dzwona w kategorii – produkt, usługa. 
Organizowana była też na terenie powiatu chodzieskiego dwudniowa konferencja 
turystyczna, był też organizowany dwudniowy konwent powiatów w Sypniewie a także Noc 
Świętojańska nad Jeziorem Strzeleckim. Myśli, że ta impreza już na stałe wpisze się w 
kalendarz imprez w naszym powiecie.                                                                                         
Radny Tomasz Kaczuba stwierdził, że warto promować dalej „Odwiedziny u Gontyny”          
i zaprosić wszystkich mieszkańców na tą stronę. W ostatnim czasie w rozmowie z ludźmi 
zarzucali oni, że nie ma takiej informacji, nie ma takiego przepływu. Uważa, że to trzeba 
upubliczniać i mówić o tym, że wystarczy kliknąć i już się wie, w którym miejscu, gdzie się 
co odbywa. Mieszkańców powiatu chodzieskiego zaprosił do tego, a wicestaroście i 
kierownikowi wydziału promocji podziękował za tą inicjatywę.  Powiedział, że uważa, że       
w tym kierunku należy iść, bo to jest duży potencjał i duże możliwości dla powiatu.                
Radny Stanisław Tadej powiedział, że nie tylko chodzi na imprezy ale również jako jedyny na
sali był na walnym zebraniu spółdzielni mieszkaniowej, bo mieszkańcom się nie chce 
chodzić. Stwierdził, że tam dopiero jest antydemokracja i samorządność prawdziwa więc 
warto by było, żeby ktoś z zarządu i pracowników zobaczył. Myśli, że to jest przedsmak 
następnych wyborów jakie będą. 
                                                                                                                                                       
11. Zakończenie obrad.
Innych głosów nie było więc Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański wobec 
wyczerpania porządku obrad o godz. 14:20 zamknął obrady XLIV sesji Rady Powiatu 
Chodzieskiego

 

                                           Przewodniczący
                                             Rady Powiatu Chodzieskiego

                                           Adrian Urbański 

Protokołowała

Maria Przygocka     
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